



May 13, 2020

To all staff, students, parents/guardians and stakeholders:

Re: Yellowknife, Ndilo and Dettah school boards react to NWT's "Emerging Wisely" document

On May 12, 2020, the territory's chief public health officer, Dr. Kami Kandola, released a public document entitled "Emerging Wisely" outlining how the Northwest Territories (NWT) can gradually loosen current public health restrictions with no new cases of COVID-19. One recommendation within that document suggested that NWT schools could reopen to students if certain safeguards are in place. Dr. Kandola's office would also provide direction and approval on all risk assessment plans associated with school reopenings. This recommendation was issued due to the fact that there are no active cases of COVID-19 in the territory, and haven't been for 28 days. Almost all NWT schools have been closed since mid-March based on previous recommendations from Dr. Kandola and the Department of Education, Culture and Employment (ECE). The last recommendation from ECE – issued on March 25, 2020 - suggested that schools should stay closed for the remainder of the 2019-2020 academic year based on the latest public health advice at that time.

Yesterday's announcement was the first time school boards had heard anything different, and we are still processing this development. We understand that many people - including staff, students, parents/guardians and stakeholders - were likely surprised by this development. While any decision to reopen schools rests with individual school boards, it must be in compliance with existing public health orders.

Yellowknife Education District No. 1, Yellowknife Catholic Schools, la Commission scolaire francophone Territories du Nord-Ouest, Ndilo District Education Authority and Dettah District Education Authority continue to hold regular conference calls with ECE, other NWT education bodies and the Northwest Territories Teachers' Association. Board Chairs also hold bi-weekly calls with ECE Minister R.J. Simpson. With their next call scheduled for 6:00 p.m. tonight, we expect to get further direction very soon and will clearly communicate that to staff, students, parents/guardians and stakeholders. Yellowknife, Ndilo and Dettah school boards continue to work extremely closely with one another, and will keep you apprised of any decisions made.

Sincerely,

Yellowknife Education District No. 1
Yellowknife Catholic Schools
Commission scolaire francophone des Territories
du Nord-Ouest
Ndilo District Education Authority
Dettah District Education Authority

Objet : Les conseils scolaires de Yellowknife, Ndilo et Dettah réagissent au document « Emerging Wisely » des TN-O

Le 12 mai 2020, le médecin-hygiéniste en chef du territoire, le Dr Kami Kandola, a publié un document public intitulé « Emerging Wisely » décrivant comment les Territoires du Nord-Ouest (TN-O.) peuvent progressivement assouplir restrictions actuelles en matière de santé publique sans nouveaux cas de COVID-19. Une recommandation contenue dans ce document suggérait que les écoles des TN-O. pourraient rouvrir leurs portes aux élèves si certaines garanties étaient en place. Le bureau du Dr Kandola fournirait également des directives et approuverait tous les plans d'évaluation des risques associés à la réouverture écoles. Cette recommandation a été émise en raison du fait qu'il n'existe aucun cas actif de COVID-19 dans les Territoires du Nord-Ouest, et ce depuis 28 jours. Presque toutes les écoles des TN-O. ont été fermées depuis la mi-mars ou après selon le placement de leur congé, et cela, sur la base de deux recommandations antérieures de santé publique, cette dernière suggérant que les écoles restent fermées pour le reste de l'année scolaire 2019-2020.

L'annonce d'hier était la première fois que les conseils scolaires entendaient quelque chose de différent et nous continuons de traiter cette évolution. Nous comprenons que de nombreuses personnes, y compris le personnel, les élèves, les parents et les parties prenantes, ont probablement été surprises par cette évolution. Bien que toute décision de rouvrir des écoles incombe à chaque conseil scolaire, elle doit être conforme aux ordonnances de santé publique existantes.

Yellowknife Education District No. 1, Yellowknife Catholic Schools, la Commission scolaire francophone des Territoires du Nord-Ouest, Ndilo District Education Authority et Dettah District Education Authority continuent de tenir des conférences téléphoniques régulières avec le ministère de l'Éducation, de la Culture et de l'Emploi, les autres organismes d'éducation des TN-O. et l'Association des enseignantes et enseignants des TN-O. Les présidents des conseils tiennent également des appels bihebdomadaires avec le ministre de l'Éducation, R.J. Simpson. Avec leur prochain appel prévu à 18h00 ce soir, nous espérons obtenir de nouvelles orientations très prochainement et nous en informerons clairement le personnel, les élèves, les parents et les intervenants. Les conseils scolaires de Yellowknife, Ndilo et Dettah continuent de travailler en étroite collaboration les unes avec les autres et vous tiendrons au courant de toute décision prise.

Cordialement,

Yellowknife Education District No. 1 Yellowknife Catholic
Schools Commission scolaire francophone des
Territoires du Nord-Ouest Ndilo District Education
Authority Dettah District Education Authority